
Ad.1.
Obrady otworzyla i przewodniczyla Przewodniczqca Rady Miejskiej w SuraZu

Pani Agnieszka Edyta Filipczuk -Zamojda.
Na podstawie listy obecnoSci stwier&ila prawomocno6d obrad. W sesji

uczestnicryli Radni, BurmistrzStxa2a, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, soltysi

orazzaproszeni goScie (listy obecnoSci stanowi4 zal4cmik do protokolu).

Na sesji byla obecna przedstawiciel firmy PRONAR zaponrajqc obecnych

z oferlqpracy.

Radni Rady Miejskiej w SuraZu porz4dek obrad prryjgli l5 glosami za, prry 15

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalEcznik do protokolu.

1,

PROTOK6L Nr XXIV/2I
z sesji Rady Miejskiej w Suraiu w dniu 25.08.2021 r. w Miejsko- Gminnym

O5rodku Kultury w Sura2u.

Ad.2.
Pani Przewodnicz1ca przedstawila proponowany porzqdek obrad:

l. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

2. Przyjgcie porz4dku obrad.
3. Ocena przygotowania plac6wek o5wiatowych do roku szkolnego

2021/2022.
4. Projekt uchwaly w sprawie zrnian w budZecie gminy na 2021r.

5. Projekt uchwaty w sprawie regulaminu dostarczania wody
i odprowadzania 5ciek6w.

6. Projekt uchwaty w sprawie oke6lenia Sredniej ceny jednostki paliwa na

rok szkolny 2021/2022.
7. Projekt uchwaly w sprawie zawarcia porozumienia dotycz4cego

wsp6ldzialania Gmin wchodzqcych w sklad Aglomeracji Lapy przy

realizacji zadania polegaj4cego na zmianie wielko5ci, obszaru i granic

Aglomeracji tr-apy.

8. Projekt uchwaty w sprawie ustalenia szczegllowych zasad ponoszenia

odlatnoSci zapobytw oSrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.
9. Przyjgcie protokofu obrad z XXIII sesji Rady Miejskiej w SuraZu.

l0.Informacja Burmistrza z podjgtych dzialah miEdzy sesjami.
ll.Zapytania i wolne wnioski.
l2.Sprawy r62ne.
13.Zakohczenie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Sura'Zu.
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Ad.3.
Zapozrtano radnych z ocen4 przygotowania plac6wek o6wiatowych do roku
szkolnego 202112022.
Pani Wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, czy tzupelniono brakuj4ce lektury
szkolne w bibliotece szkolnej, zgodnie z nowymi wytycznymi Ministra Edukacji?
Nadmienila radna, i2 istnieje mo2liwo56 pozyskania Srodk6w hnansowych na
lekcje wyr6wnawcze dla dzieci i mlodzieiry w zwi4zku ze zdalrrym nauczaniem
wprowadzonym podczas trwania pandemii. Zwr6cila sig radna z pytaniem, czy
gmina lqcznie ze szkolq, zloiryla wniosek na powyZsze dofinansowanie?
Dyrektor Zespoiu Szkot i Plac6wek OSwiatowo-Wychowawczych w SuraZu Pani
Dorota Marczuk stwierdzila, i2 wniosek o 6rodki finansowe na zorganizowanie
zajg6 wyr6wnawcrych dla uczni6w naszej szkoly zostal zlolony w terminie.
Wniosek obejmuje przedmiotowy 90 godzin wyr6wnawczych, kt6re bgd4
realizowane od 1 wrzeinia do 22 grudnia 2021r. Nadmienila Pani Dyrektor, i2
w informacji o przygotowaniu plac6wek szkolnych do roku szkolnego
uwzglgdniona zostalapotrzeba zakupu dodatkowych lektur do biblioteki szkolnej,
gdy2 kwota 500 zl zaberyieczona w bud2ecie na powy2szy cel, jest zbyt mala.
Szkola korrysta z r6imych sposob6w poryskiwania Srodk6w z zewn4trz. Do
uzupelnienia lektur w bibliotece szkolnej bgdzie trzeba zaberyieczyt dodatkowo
kwotg 5 tys. zl.
Pani Wyszkowska stwier&ila, i2 rodzice zglaszajq od lat problem tylko jednej
lazienki dla &ieci na g6rnym korytarzu szkoty. Zwr6clla sig radna z pro5bq do
Pana Burmistrza i Pani Dyrektor o rontiqzanie powy2szego problemu.
Pani Dyrektor stwierdzila, i2 w budynku szkoty na pierwszym pigtrze do roku
2006 nie bylo toalety. Zostalo wygospodarowane pomieszczenie, w kt6rym
zostala wykonana od podstaw toaleta. Warunki lokalowe nie pozwalaj4 na
wybudowanie dodatkowej toalety na g6mym korytarzu. Wylqcznie rozbudowa
lub te2 nadbudowa umoZliwilaby zwigkszenie iloSci toalet. Og6lnie w szkole jest
9 kabin do dysporycji uczni6w. Dzieci z g6mego korytarza mogq korzysta6
ztoalet na dolnym korytaran i na hali sportowej.
Pani Wyszkowska stwierdzila, i2 z toalet na hali sportowej mog4 jedynie
korzystad dzteci majqce zajgcia na hali, apozostale dzieci juZ nie. Dzieci w trakcie
stania w dlugiej kolejce do toalety na g6mym korytarzu, nie zawsze zdqiq
zalatwi(, swoje potrzeby fizjologiczne podczas przerwy lekcyjnej.
Pani Dyrekor stwierdzila, iz od kilku lat wnioskuje do Radnych o Srodki na
generalny remont toalet na dolnym korytarzu. Zaproponowala Dyrektor, aby
wsp6lnie z radnymi rozplanowa6 rozbudowg g6rnego pigtra.
Pan Jaroszko stwierdzil, i2 Pani Dyrektor skupia sig jedynie na etarach
i wynagrodzeniach nauczycieli, a dobro dzieci jest na drugim planie.
Przewodrucz4ca Rady wnioskowala aby Pan Burmistrz sprawdzil mo2liwo5ci
techniczne rozbudowy lub ewentualnie moZliwoSd wygospodarowania miejsca
pod lazienkg na g6rnym pigtrze i przedstawil rozi^tiEz.anie do najbli2szego
spotkania komisji.



Pani Klosko zwr6cila sig z pyaniem, ile w biez4cym roku szkolnym szkola
zloiryla projekt6w na doposa2enie Zespolu Szk6l, najak4 kwotg i co w ramach
tych projek6w zakupiono? Czy Pani Dyrektor wymaga od swoich nauczycieli
(2 0 etat6w nauczycielskich) pisania powy2szych proj ekt6w?
Pani Dyrektor stwierdzila, i2 w bieiqcym roku szkolnym nie zlo2ono takich
wniosk6w.
Pan Woloszczyk mwicil si9 z pytaniem, czy sygnalizowano wcze6niej Pani
Dyrektor problem malej iloSci lazienek na g6mym korytarzu w szkole?
Pani Dyrektor stwierdzila, i2 dz'i po raz pierwszy zwr6cono uwagg na powyhszy
problem. Nadmienila Pani Dyrektor, i2 budynki Zespolu Szk6l... sq
prrygotowane do roku szkolnego 2021/2022. Wymaczono terminy spotkari
z rodzicani. W zwiqzku z reorganizacj4 kadry naucrycielskiej w dalszym ciqgu
Pani Dyrektor poszukujg na zastgpstwo naucryciela do przedmiotu chemii oraz
opiekuna do przewoar dzieci w autokarze szkolnym. Trwajq niezbgdne przegl4dy
budynk6w dla zapewnienia bezpieczeistwa os6b przebywajqcych w budynkach.
Pan Jaroszko stwierdzil, i2 bardzo du2o jest oglaszanych program6w na

dofinansowania oSwiaty - naleiry tylko chcie6. Inne szkoly chgtnie korzystajq
z dodatkowych 6rodk6w z zewnqtrz. To nie jest nic trudnego, nalezy si9 jedynie

zaurga:zowat,.
Pan Bibulowicz stwierdzil, i2 na komisji byl poruszony temat powolania
dodatkowej komisji od spraw edukacji, kt6ra zaglgbi sig w problemy bieiqce
szkoty. Na chwilg obecn4 radni dostaj4 jedynie dokumenty/ informacje, ale nie
wspiera sig Pani Dyrektor w roa,'i1zywaniu problem6w. S4 wSr6d radnych
osoby, kt6re majq dobre pomysty i sluzq dobrq radq, moze warto byloby je
wykorzysta6 i om6wi6 w mniejszym gronie, wsp6lnie poszukai oszczgdnoSci

w bud2ecie szkoly.
Pani Wyszkowska stwierdzila, i2 z tak4 propozycjq wyszla do radnych
w pierwszej kadencji rady, ale niestety nie zrralazlo to uznani4 wskazujqc 2e

sprawami oSwiaty zajmuje sig zar6wno komisja Rewizyjna, jak i komisja ds.

Gospodarki i Bud2etu. Kazda dodatkowa komisja, to sq dodatkowe Srodki

z bud2etu. Mo2e dlatego warto pomySled o powolaniu zespolu wspierajqcego
Paniq Dyrektor by m6c wsp6lnie rontiqzywat,bieiqce problemy w o5wiacie.

Pani Dyrektor wyst4pila do radnych o przemy5lenie propozycji uwzglgdniaj4cej
polqczenie kuchni w przedszkolu i przygotowywanie tam wszystkich posilk6w,
zar6wno do przedszkola, jaki i do szkoly. Nadmienila, i2 rozwiq2e to problem

zaplanowanej od grudnia, na dliulsry okres, nieobecnoSci pani kucharki
z przedszkola. W6wczas zadania gt6wnej kucharki z przedszkola przejmie
kucharka ze szkoly. Powylsza propozycja i koszty z tym z"ttiqr:ane zostaly
przedlo2one Radnym na pi6mie. Zdaniem Pani Dyrektor, co5 musi kosztowai,
Zeby poprawnie funkcjonowalo.
Pan Woloszczyk zwr6cit si9 z pytaniem, do Pani Dyrektor, cry pgknigcia na

Scianach w hali sportowej nie wymagaj4 natychmiastowej naprawy?
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Pani Dyrektor stwierdzita, i2 w protokole przegl4du budowalnego hali jest

wskazanie monitoringu tych pgknigi i w przypadku pogtgbiania sig ich,
obowiqzek zlecenia ekspertyzy przez odpowiednie osoby, to r6wnie2 bgdzie
wiqzalo sig z dodatkowymi Srodkami finansowymi.
Pani Przewodnicz4ca Rady stwierdzila, iz pneglEd budynku hali dopuszcza
korzystanie z pomieszczei. Na komisji wskazano, n dach juZ po
przeprowadzonych naprawach nie przecieka, ale jest pilna potrzeba renowacj i
nawierzchni plyty gl6wnej na hali.
Pani Dyrektor stwierdzila, i2 w ostatnich trzech latach w szkole realizowany byl
projekt na kwotg ok. 700 tys. zl., kt6ry wyposa:fl klasy w pomoce dydaktycme,
natomiast w przedszkolu realizowany jest projekt w wysoko$ci 92 tys. zl. na
nowoczesne doposa2enie w pomoce dydaktyczne i dodatkowe zajgcia. Skladano
r6wnie2 wnioski na mniejsze projekty, tj. sala multimedialna, zakup
podrgcznik6w do biblioteki szkolnej. Zdaniem Pani Dyrektor, napisanie projektu
nie naleiry do rzeczy prostych i nie kazdy to potrafi. Wystqpila do radnych
o pomoc w pisaniu powyZszych projekt6w.
Pani Przewodniczqca Rady zaproponowala aby w przyszloroczrrym budZecie
uwzglgdnii Srodki na renowacjg plyty gl6wnej hali sportowej oraz na usunigcie
zagr zybienie na Sc ianach.
Pani Dziemianiuk zaproponowala, aby na bie24co obserwowa6, czy nie ma
ogloszonych projekt6w na dofinansowanie remont6w w Zespole Szk6l. Zwr6cila
sig radna z pytaniem, czy bylaby mo2liwoSi zlohenia wniosku w ramach
programu Nowy tr ad uwzglgdniaj4cego kompleksowy remont lazienek i hali
sportowej w szkole oraz innych potrzeb remontowych w Zespole? Potrzeb
remontowych jest coriv wigcej, a Srodk6w finansowych w budzecie gminy
brakuje. Korzystaj4c ze Srodk6w z zewrr4trz, mamy wigksze szanse na ich
realizaqg.
Pani Przewodniczqca Rady stwierdzila, iZ sq te2 inne inwestycje z terenu naszej
gminy, kt6re zostaty uwzglgdnione w zlo2onych wnioskach o dofinansowanie na
kompleksowe remonty w ramach programu Nowy tr ad.

Pan Sekretarz stwierdzil, i2 w ramach programu Nowy Lad zlo2ono wniosek
dotyczqcy infrastruktury drogowej obejmuj4cy trzy zadania: rozbudowa
i dokofczenie ulicy Zagumiennej, ul. Granicznej i drogi w miejscowoSci
Korlcowizna. Drugi wniosek dotyczyl rozbudowy infrastruktury wod.-kan., tj.
kompleksowa przebudowa i termomodemizacja hydrofomi oraz rozbudowa
odcink6w sieci wod.-kan. Trzeci wniosek dotycryl zaS poprawy efektywnoSci
energetycmej budynk6w i uwzglgdnial remont i modemizacjg budynku Urzgdu,
Swietlicy w Kowalach oraz Swietlicy w Zawykach. Wedtug tych kluczy, samego
remontu budynk6w Zespolu, nie mo2na byto uwzglgdni6.

Ad.4.
Zapozrtarro radnych z projektem uchwaty w sprawie zmian w bud:2ecie gminy na
2021r.
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Pani Dziemianiuk stwierdzila ,i2na organizacjg 6wiczeri DRAGON 2l , kt6re byty
przeprowadzane na terenie Doktorc, gmina otrzymala kwotg ll 290 zl. Zwr6cila
sig radna z pytaniem, jakie gmina poniosla koszty na organizacjg powy2szych
6wiczeh?
Pani Skarbnik stwierdzila, izkoszty poniesione przez gming zostaty w caloSci
zwr6cone w powyiszej kwocie tj. 11 290 zl. Na podstawie poniesionych koszt6w,
Gmina obci4zyla Podlaski Urz4d Wojew6dzki powy2szymi kosztami.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 14 os6b za, I osoba sig wstrzymala, przy 15 osobach
obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcan.ik do protokolu.

Ad.5.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie regulaminu dostarczania
wody i odprowadzania Sciek6w.
Pan Sekretarz wyjaSnil radnym zrniany, kt6re zostaly wprowadzone do powyZszej

uchwaly.
Pan Woloszczyk zlo\l podzigkowania strilzakom zaanga2owanym
w dostarczanie wody mieszkaricom gminy Suraz w trakcie zakaztt spo2ywania

wody z sieci wodoci4gowej, w niqzJr:u z obecno6ci4 bakterii coli. Zdaniem
radnego gmina sp6Znia sig z informacjq do mieszkaric6w. Wnioskowal radny
o szybszq i zdecydowanq informacjg bezpo5redni4 do mieszkaric6w, gdyZ nie

kaZdy mieszkaniec ma dostgp do internetu i z niego korzysta, oraz szybsze

odbieranie wiadomoSci e-mailowych i przekazywanie ich do informacji
publicznej.
Pani Przewodniczqca Rady stwierdzila, i2 osobi5cie uczestniczyla w &ialaniach
Urzgdu podczas ostatniej sytuacji, kt6ra to pokazala prgmo6i Urzgdu. Ostatni e-

mail z Sanepidu wptyn4l do Urzgdu o go&. 15.40. Na podstawie jego treSci,

Gmina mogla dopiero zamieSci6 konkretne informacje dla odbiorc6w na stronie.

Pan Burmistrz stwierdzil, iz dzialania w tym zakresie, Urz4d podjql bardzo
szybko. Zorganizow ano i zapewniono wodg zastQpczq odbiorcom. Podzigkowal

Pan Burmistrz strd2akom z OSP w Sura2u oraz z OSP w Zawykach za pomoc

w dostarczaniu wody odbiorcom Gminy. Nadmienil, iz do prokuratury wplynglo
doniesienie w tej sprawie. Sprawa jest w toku.
Pan Karczewski wnioskow al, aby przed okresem zimowym odpowiednio
zabezpieczy( rurg wodociqgow4 pod mostem w Sura2u.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, I osoba sig wstrzymala, przry 15 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcnik do protokolu.

Ad.6.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie okre5lenia Sredniej ceny
jednostki paliwa na rok szkolny 2021/2022-
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Pan Sekretarz stwierdzil, i2 w bieirqcym roku szkolnym gmina zwracala koszty
dowozu jednego dziecka.
Pani Przewodnicz4ca stwier&ila, iz do gminy wptynql kolejny wniosek rodzica
o zabezpieczenie dowozu dziecka niepelnosprawnego do plac6wki
w Biatymstoku. Z sytuacji wynika, ire zapewnienie dowozu bgdzie lezalo po
stronie gminy.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 po rozmowie z rodzicem wskazano, aby ten
obowi4zek spocz4l na gminie. W tym wypadku gmina bgdzie zmuszona dowozi6
dziecko do plac6wki i zabezpieczy6 opiekg nad dzieckiem. W zwiQzku z czym,
w dalsrym ci4gu gmina poszukuje opiekunki do opieki nad &ieckiem podczas
ptzewozu.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 15 os6b za, przy 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcnik do protokolu.

Ad.7.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie zawarcia porozumienia
dotyczqcego wsp6ldzialania Gmin wchodz4cych w sklad Aglomeracji tr apy
polegajqcego na zmianie wielkoSci, obszaru i granic Aglomeracji I-apy.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 ubiegajqc sig o Srodki z programu PROW-u
(REGIONALNY PROGRAM WOJEWODZTWA PODLASKIEGO) na
ewentualn4 modemizacjg stacji uzdatniania wody oraz rozbudowg sieci wod.-kan.
na terenie miasta Sura2, Gmina musi podpisa6 porozumienie z gminami
wchodzqcymi w sklad aglomeracji tr-apy, wykluczzjqc dzialki z aglomeracji, na
kt6re Gmina mo2e uryskad dofinansowanie z zewn4trz.
Pani Wyszkowska stwier&ila, i2 w powyhsrym porozumieniu jest zapis, 2e
gmina tr-apy jest gmin4 wiodqc4, to cry pozostale gminy sq na r6wnych prawach
prry ubieganiu sig o dodatkowe Srodki z zewnqtrz, jak gmina Lapy?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2gminal-apyjest gmin4 wiodqcq, gdy2 jest najwigksza
obszarowo. W dzisiejszej uchwale wylqczamy dzialki gminne z aglomeracji
Lapy, aby m6c ubiegai sig o Srodki zzewnLqttz z PROW-u. Natomiast bgdqc
w aglomeracji Lapy, latwiej jest sig ubiegai o Srodki naszej gminy z RPO.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, i2 gmina Lapy jako wiodqca, w imieniu
wszystkich gmin, ma wigksze szanse w ubieganiu sig o dodatkowe Srodki
zzewnqtz.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, c4 w prrypadku, gdy gmina Suraz bgdzie
sig ubiegata o Srodki z zewn4trz na budowg wlasnej oczyszczalni, to czy gmina
Lapy bgdzie miala na to wptyw? Czy bgdzie mogla zablokowad gminie SuraZ
powyhsz4 inwestycjg?
Pan Woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem, jakie korzy5ci, a jakie ograniczenia ma
Gmina Sura2 z przyst4pienia do Aglomeracjil-apy?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 dzigki przynaleZnoS6 do aglomeracji tr-apy, gmina
Sura2 ma wigksze szanse wsp6lnie z innymi gminami na pozyskanie 6rodk6w
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z zewn4trz, gdy2 ze wzglgdu na mal4 liczbg mieszkaric6w miasta SuraZ szanse

bylyby znikome. Temat rozbudowy sieci wod.-kan. wynikl nie dawno, jak
i r6wnie2 potrzeba modemizacji stacji wodociqgowej, podobnie. Skoro pojawila
sig mo2liwoS6 pozyskania Srodk6w z PROW-u napowyhszy cel, to nale2y z nich
skorrystai.
Pan Danilczuk antr6cil sig z pytaniem, czy od strony prawnej gmina tr apy nie
bgdzie gminie Suraz blokowala budowy wlasnej ocryszczalni Sciek6w?

Pan Burmistrz stwierdzil, iLzalezee to bgdzie, z jakich program6w bg&ie mozna
pozyska6 Srodki na ten cel. Je2eli z RPO, to lepiej dla gminy jest prrynale2et do
aglomeracji, za{ w przypadku PROW- u, to lepiej aplikowad o Srodki

indywidualnie. Ta sprzeczno6d nie zaleiry od nas, a od wymog6w konkretnych
program6w unijnych.
Pan Jaroszko rur6cil sig z pytaniem czy tereny wiejskie bgdq mogty by6

przylqczane do naszej wlasnej oczyszczalti?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 tereny wiejskie nie sq uwzglgdnione w Aglomeracji
Lapy.
Pan Sekretarz stwierdzil, iz nikt nie bgdzie sig pfi l-ap, czy moie powsta6

oczyszczalnia w naszej gminie. To wszystko bgdzie uzaleimione, z jakich Zr6del

i najakich zasadach bgdzie moZna pozyska6 Srodki.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, I osoba sig wstrzTmala, przy 15 osobach

obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcnik do protokotu.

Ad.8.
Zapozrrarro radnych z projektem uchwaty w sprawie ustalenia szczegolowych

zasad ponoszenia odplatnoSci za pobyt w osrodkach wsparcia i mieszkaniach

chronionych.
Przystqpiono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqczl;rik do protokolu.

Ad.9.
Prryjgcie protokolu obrad z XXIII sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

Prryst4piono do glosowania protokolu:
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych' Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcnik do protokolu.

Ad.10.
Burmistrz Suraia, Pan Henryk Lapiriski, przedstawil informacjg z podjgtych

dzialah mlgdzy sesj ami :

- spotkanie z Burmistrzem tr ap w sprawi e zmiany granic Aglomeracji tr'apy oraz

przeprowadzenie w tym temacie rozm6w z W6jtem Gminy Wyszki i W6jtem
Gminy Po5wigtne,
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- spotkanie z projektantem w sprawie przebudowy stacji wodociqgowej
i rozbudowy sieci wod.-kan.,
- spotkanie z przedstawicielami sp6lki PKS NOVA odnoSnie ewentualnego
dowozu dzieci do szkoly. Rozrnowa dotycrylar6wnie2 uruchomienia nowej linii
autobusowej Bielsk Podlaski -Bialystok przez miejscowo56 Doktorce, Lesznia,
- spotkanie ze Starost4 Powiatu dotycz4cq planowanych inwestycji powiatowych
na terenie Gminy Sura2. Nadmienil Pan Burmistrz, i2 do programu NOWY LAD
Starostwo zglosilo budowg mostu Doktorce-Strabla.
- spotkanie z Wojewod4 Podlaskim w sprawie fundusry rzqdowych,
- spotkanie samorz4dowc6w w Kolnie z udzialem Premiera RP, dotycz4ce
programu NOWY tr-AD,
- udzial w telekonferencji Wojewody Podlaskiego w sprawie promowania
szczepieh wSr6d mieszkaric6w,
- spotkanie z Dow6dcq Pierwszej Brygady Wojsk Obrony Terytorialnej
w Biatymstoku, dotycz4ce organizacji przysiggi WOT na terenie miasta SuraZ,
zaplanowanej na 4 wrzeSnia 2027r. na Rynku KoScielnym w SuraZu,
- spotkanie z wykonawc4 remontu Swietlicy w Zimnochach,
- spotkanie z kierownikiem budowy drogi powiatowej Zawyki, Zawyki-Ferma.

Ad.lr.
ZapT,tania i wolne wnioski.
Pan Danilczuk zwr6cil uwagg, i2 brak bylo informacji na terenach wiejskich
o organizowanychplz;ez Miejsko Gminny O6rodek- Kultury w SuraZu dzieciom
p6lkoloniach.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 organizatorem tych polkolonii byl Dom Kultury
i informacja byla udostgpniona na facebooku.
Pani Przewodniczqca Rady zaproponowala, aby powyzsze informacje i inne
komunikaty byly przekarywane soltysom i umieszczane na tablicach ogloszeri.
Pan Woloszczyk wystEpil do Pana Burmistrza o przedstawienie szczegolowych
informacji dotyczqcych przystqpienia do programu budowy OZE dla
mieszka6c6w.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 gmina Suraz otrzymala dofinansowanie na budowg
ogniw fotowoltaicaych i kolektor6w slonecmych dla mieszkaric6w gminy. po
podpisaniu umowy zostanie ogloszony nab6r skladania przez mieszkaic6w
wniosk6w do programu. Termin bgdzie wymaczony na okres 20 dni, zgodnie
z sugesti4 radnych, powolana komisja do oceny powy2srych wniosk6w, bgdzie
skladala sig z pracownik6w Urzgdu i os6b z zewn4trz. Zorganizowane zostanie
spotkanie chgtnych mieszkarlc6w z inspektorem nadzoru, kt6ry wyja5ni
wszystkie w4tpliwo6ci mieszkaric6w.

Ad.t2.
Sprawy r62ne.
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Pani Przewodnicz4ca zapoznala radnych z podaniem mieszkaica SuraZa

w sprawie udzielenia ulgi Smieciowej z Qrtutu wielodzietno6ci
i z $rtulu os6b niepelnosprawnych w rodzinie. Na ostatniej komisji, radni podjqli
decyzjg o nie zwalnianit, gdyz regulamin gminy Sura2 nie przewiduje
udzielania takich ulg.
Pani Przewodniczqca zapoznala radnych z podaniem mieszkaric6w ul.
Zagumiennej, na kt6re zostala udzielona odpowiedZ wskazujqca, i2 powy2sza

inwestycja zoslala zlo2ota do kolejnych dofinansowari i w miarg pozyskania

5rodk6w, bgdzie realizowana.
Pan Owczarczuk wnioskowal o zaponranie radnych z oferl1 na wykonanie
podlogi w remizie w Zarykach i wykonanie powylszego remontu ze Srodk6w

z funduszu soleckiego. W dalszym ci4gu wnioskowal radny o wykarczowanie

i nawiezienie drogi Zawyki-Dolki.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 zlohona oferta na wykonanie podtogi w remizie

przek,racza Srodki zabezpieczone z funduszu soleckiego na miejscowoi( Za*"yki.
Pan Burmistrz zaproponowal , aby za te Srodki wyla6 jedynie posadzkg bez

ukladania plytek.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 w chwili obecnej gminazlofila wniosek do programu

NOWY I-AD o dofinansowanie na kompleksowy remont budynku Swietlicy w

Zawykach. Na wklad wlasny do powyZszej inwestycji uzyskamy Srodki ze

sprzeduiry budynku po bylej szkole w Zawykach. Cry obecnie zasadne jest

inwestowanie Srodk6w z bud2etu gminy w przedmiotowy budynek, czy nie lepiej

zaczeka(, i wykona6 kompleksowy remont budynku?
pan owczarczuk stwier&il, i2 Srodki na wylanie posadzki w remizie s4

zabezpieczone w budzecie jako fundusz solecki na miejscowo66 Zawyki. S4 to

Srodki soleckie i to mieszkaricy Zawyk decydujq, na co je wydadz4-

Pan Sekretarz stwierdzil, i2oferta na remont podlogi jest na kwotq 32 tys. zl.

brutto, a z funduszu soleckiego marrry zabezpieczonq kwotg ok. 28 lys' zl'

Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 mieszkancy Zawykzadeklarowali, i2 we wlasnym

zakresie rozbior4 istniejqcq podlogg. wnioskowal radny, o dolozenie brakujqcych

6rodk6w z bud2eu gminy, na powyaszy cel. Nadmienil radny, i2 do uchwaly

prryjmujqcej sprzedaldzialki po bylej szkole w Zawykach mialo byi dolqczone

uzasadnienie, na jaki cel bgd4przenaczone Srodki z je1 sprzedafr.

Pani Przewodnicz}ca stwierdzila, iZzapisem w protokole wskazano najaki cel

bgdq te Srodki przeznaczone.
Pan'sekretarz stwierdzit, i2 wsp6lnie ustalono, 2e Srodki finansowe uzyskane ze

sprzedtiry dzialki po bylej szkole w Zawykach, bgdq przeznaczone fia remont

Swietlicy w Zawykach.
Pani Przewodn iczEca mvr6cTla sig z pytaniem, do kiedy naleZy wykorzysta6

Srodki soleckie i cry ewentualnie moana jeszcze zmieni( wniosek na

pr zeanaczenie Srodk6w solecki ch ?

Pan Burmistrz stwierdzil, iz Srodki nale?y wykorrysta6 do korica tego roku,

a wniosek jeszcze moima zmieni6.
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Pan Burmistrz stwierdzil, i2 skoro jesteScie Paristwo radni zatym by wykona6 ten
remont posadzki ju2 teraz i nie czekad na kompleksowy remont budynku
Swietlicy, to proszg o wyraZenie ostatecmej decyzji. JuZ teaz wykonujqc
posadzkg uszkodzimy odmalowane nie tak dawno Sciany w budynku. Zdaniem
Pana Burmistrza, wykonanie pojedynczych naprailremont6w nie s4 wsp6lmierne
z kompleksowym remontem budynku.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 za uszkodzenie Scian bgdzie odpowiada6 firma
wykonuj4ca remont posadzki. Gmina musi wykona6 to, co ustalili mieszkancy
Zav,,ykna spotkaniu soleckim i co wynika w wniosku zloilonego w Gminie.
Pan Danilczuk wnioskowal o naprawg bocmej drogi w Sredziriskich.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w paragrafie na drogach nie ma Srodk6w
finansowych na wykonywanie remont6w dr6g.
Sottys Rynek, Pan Litwiriczuk wnioskowal o usunigcie zakrzaczenia na drodze
Zrvirowej Zimnochy-Zawyki, aby przy pomocy koparki usunq6 korzenie.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 byly one juZ usuwane, ale po jakims czasie znowu
odrosly. Wzdfu2 naszych dr6g gminnych jest tyle zakrzaczeh,Ze dla koparki to
praca na dfugie lata.
Pani Klosko wnioskowala w imieniu mieszkaric6w Suraia o wstawienie lustra
drogowego, gdy? z ul. I I Listopada, gdyL ze wzglgdu na nowy plot jest
utrudniony wyjud na skrzy2owanie.
Pan Burmistrz stwierdzil, iz w tym temacie gmina zwr6ci sig do powiatowego
Zarz4duDr6g.
Pani Klosko wnioskowala o sukcesywne sprawdzenie hydrant6w na terenie
SuraZa.

Pani Przewodniczqca Rady stwierdzila, iZ w zwi4zku z kolejnym po2arem na
terenie miasta Suraza, Radni wnioskujq w dalsrym ci4gu o zamontowanie kamery
na skrzyZowaniu.
Pan owczarczuk stwierdzil, i2 obowiqzkiem gminy jest doprowadzenie dr6g
gminnych do u2ytecznoSci. Co Pan Burmistrz zatnierza zrobii, gdy w chwili
obecnej odmawia sig naprawy dr6gze wzglgdu na brak Srodk6w? Ludzie placq
podatki, niszczq sprzgt rolnicry. Niekt6re drogi s4 w bar&o zlym stanie, a to tylko
z tego powodu, 2e nie wykonywano sukcesyjnych napraw. Radny zwr6cil sig
z pytaniem, kiedy bgdzie wykonana posadzka w Swietlicy w Zawykach?
Przewodnicz4ca Rady zaproponowala, aby w nastgpnym roku bud2etowym
zabezpieczyt, wylsze Srodki budZetowe na utrzymanie i remonty dr6g gminnych.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 przy ustalaniu bud2etu naleiry zwr6cii uwagg, aby
teL mvigkszyt, dochody gminy - podatki. Natomiast na chwilg obecn4 moZemy
wykonad wyl4cznie remonty i naprawy, w miarg posiadanych Srodk6w
w budZecie.
Pan Woloszcryk wnioskowal o wykarczowanie i uporzqdkowanie drogi gminnej
Doktorce-Zimnochy. Zwr6cil sig radny z pytaniem do radcy prawnego, jak
wyglqda sprawa wieZy w Doktorcach?
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Zakortczenie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w SuraZu o godz. l23o .

Przew odniczqcy Rady Miej skiej

Pani Agnieszka Edyf4 Filipczuk-Zamojda

(IFJ"
Protokolowala: S. Filipczuk

11

Radca prawny, Pani Nikitiuk , wskazala, i2 gmina wyst4pila oficjalnie do Nadzoru
Budowlanego w Bialymstoku w powyzszej sprawie.'-Zgodnil z kompetencj4,
sprawg w chwili obecnej rozpatruje Starostwo.
Pani Przewod nicz4ca wnioskowala o wystqpienie do Starostwa o szczeg6lowq
informacjg, kto prowadzi sprawg i na jakim jest ona etapie.
Pan woloszcryk stwierdzil, i2 gminie powinno najbardziej zareke(, na
doprowadzeniu tej sprawy do korica, gdy|to my tracimy na podatkach.
Pani wyszkowska zwr6cila sig z pytaniem, jak dlugo gmina bgdzie musiala
ponosi6 koszty utrrymania zwierz4t bgdqcych wlasnosci? indywidualnego
rolnika? co dalej bgdzie z tym gospodarstwe mi zwierzgtami? Nadmieniala radna,
i2 sq gminy, kt6re zpodobnym problemem sobie poradzity.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ z,Nierzgta przebywai4 poza tym gospodarstwem,
w dw6ch zastgpczych gospodarstwach. Dalsry los nvierz4t, bgdzie okreslony
w wyroku s4dowym. Termin rozprawy nie zostal jeszcze wyznaczony, gdy| na
chwilg obecnq jest prowadzone Sledawo przez prokuraturg.

Ad.l3.



SURAZ

PROTOKOT- GT.OSOWANIA
zdnia2S sierpnia 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowaniai 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto
oddane:

Punkt
porzAdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujacy

7 Pzyjgcie protokolu obrad z XXlll sesji
Rady Miejskiej w Surazu.

14 0

ZAKrzysztof Bibulowicz

Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA

ZAAgnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda

Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko zA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pahkowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk BRAK GI-OSU
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

0



PROTOKOT GLOSOWANIA
z dnia 25 sierpnia 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto

Glosy oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujecy

b Projekt uchwaly w sprawie ustalenia
szczegolowych zasad ponoszenia
odptatnoSci za pobyt w oSrodkach
wsparcia i mieszkaniach chronionych.

14 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianauk ZA
Agnieszka eayta ntipczuf-ZarnojOa ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Krzysztof Mlodzianowski ZA

ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pafrkowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk DRZEMKA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

111

SURAZ

0

lwona Nowicka



SURAZ

Glosowanae jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjqto

Glo oddane

Punkt
porzEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

5 Projekt uchwaly w sprawie zawarcia
porozumienia dotyczqcego
wspoldzialania Gmin wchodzqcych w
sklad Aglomeracji t-apy pay rcalizaqi
zadania polegajqcego na zmianie
wielkoSci, obszaru i granic Aglomeracji
Lapy.

14 0 1

ZAKrzysztof Bibulowicz

ZAMiroslaw Danilczuk

zAJulita Dziemianiuk

ZAAgnreszka Edyta Filipczuk-Zamojda

WSTRZPawel Jaroszko

ZAlgnacy Karczewski

ZAAgnieszka Ktosko

R-ys-toi Mlodzianowski

lwona Nowicka

Bogdan Owczarczuk

ZAKzysztof Paikowski

ZAAdam Sosnowski

ZAWieslaw Marian Woloszczyk

ZAHalina Wyszkowska

ZATeresa Zimnoch

1t1

PROTOKOT GLOSOWANIA
zdnia2S sierpnia 2021 r.

ZA
ZA
ZA



SURAZ

PROTOKOT- GI-OSOWANIA
zdnia25 sierpnia 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjqto

Glosy oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzymujqcy

Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia
Sredniej ceny jednostek paliwa w
Gminie Sura2 na rok szkolny 202'112022

15 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda

Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka

Bogdan Owczarczuk ZA
Krzysaof Paikowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA

ZA
Teresa Zimnoch ZA

111

4

ZA

ZA

Halina Wyszkowska



SURAZ

PROTOK6I GI-OSOWANIA
zdnia25 sierpnia 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do g,l,osowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjgto

Glosy oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

Projekt uchwaly w sprawie regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania
Sciek6w.

14 0 1

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko WSTRZ
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pairkowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

3



SURAZ

PROTOKOT GI-OSOWANIA
zdnia23 sierpnia 202'l r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

oddane

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzym ujEcy

2 Projekt uchwaly w sprawie zmian w
bud2ecie gminy na 2021 r.

14 0 1

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk

Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pankowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Weslaw Marian Wotoszczyk WSTRZ
Halina Wyszkowska ZA

ZATeresa Zimnoch

1t1

Rezultat glosowania: Przyjgto

ZA



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 25 sierpnia 2021 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Glos oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstrzymujecy

1 P rzyjecie porzadku obrad. 15 0 0

KzysAof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Paikowski ZA

ZAAdam Sosnowski

Wieslaw Marlan Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

'1 1

Rezultat glosowania: Przyjqto


